
 

 

Svar på interpellationen ”Självmorden i Västmanland” 

av Barbro Larsson (C)  

 

Barbro Larsson tar upp en mycket angelägen och aktuell fråga, inte minst för 
oss i Västmanland. Under de två senaste åren har vårt län toppat statistiken 
över begångna självmord. Självmorden har ökat över hela landet men tyvärr 
mest hos oss. Skälen bakom ökningen känner vi inte till än, varken i riket eller i 
Västmanland. 

Det Barbro Larsson frågar är varför landstingsstyrelsen inte fått ”rätt underlag 
till styrelsen då alla självmord ska rapporteras” och ”hur ansvarigt landstings‐ 
råd ska göra för att säkerställa underlaget till styrelsen”. Interpellanten tycks 
utgå ifrån att uppgifterna som publiceras i media är de rätta och av 
landstinget redovisade siffrorna felaktiga, åtminstone om de avviker från 
medieföretegens (?) 

Sanningen är nog den att det är oerhört svårt att redovisa en rätt siffra på så 
svårt område som självmord. Vi måste alltid räkna med ett mörkertal i och 
med att en del självmord aldrig kan ordentligt fastställas som ett sådant eller 
till exempel ett olycksfall. I det aktuella fallet som interpellanten refererar till 
var det just frågan om skillnaden mellan konstaterade självmord och 
motsvarande siffra inklusive ”oklara dödsfall”. Landstinget hade de 
konstaterade fallen i sin rapport medan media valde att inkludera 23 oklara 
dödsfall. Inget av siffrorna är egentligen fel men utgår från olika 
beräkningsgrund.  

Som ansvarigt landstingsråd vill jag gärna redovisa den statistik som vårt 
landsting, SKL eller Socialstyrelsen tillhandhåller. 

 

Juha Rundgren (V) 

Landstingsråd 

 

 

 

 

 

 

 


